

家庭消防安全清單



烹飪安全

- ❑ “留心照看您在煎炸的食物。” 在煎炸、燒烤或使用明火時不要離開廚房。



壁爐、空間加熱器、踢腳板等

- ❑ “距離熱源3英尺。” 家具、窗簾、擦碗巾以及其他任何可能著火的東西，與任何種類的熱源至少要有3英尺的距離。



吸煙安全

- ❑ 千萬不要在床上吸煙。



電氣與家用電器安全

- ❑ 將大小型家用電器直接插到牆上的電插座上。



兒童玩耍

- ❑ 將火柴和打火機鎖起來。



煙霧報警器

- ❑ 確保您有正常工作的煙霧報警器。不同類型的報警器——電離和光電式，探測火災的方式不同。專家建議在您的家裡同時裝有這兩種類型的報警器。
- ❑ 除非是長壽命電池，須每年更換煙霧報警器的電池。
- ❑ 每十年更換煙霧報警器。

家庭火災逃生計劃

每年至少兩次，使用您家的火災逃生計劃，與您的所有家庭成員進行2分鐘演習訓練。熟能生巧！每次消防演習後，記下您的逃生時間。

進行您的2分鐘演習訓練。

確保所有人都能在2分鐘內逃生。

演習1

演習2



MAKE SAFE HAPPEN®

Home Fire Safety Checklist



Cooking Safety

- "Keep an eye on what you fry." Stay in the kitchen when frying, grilling or using an open flame.



Fireplaces, Space Heaters, Baseboards, etc.

- "3 feet from the heat." Furniture, curtains, dish towels and anything that could catch fire are at least 3 feet from any type of heat source.



Smoking Safety

- Never smoke in bed.



Electrical and Appliance Safety

- Large and small appliances are plugged directly into wall outlets.



Children Playing

- Matches and lighters are locked away.



Smoke Alarms

- Make sure you have working smoke alarms. Different types of smoke alarms, ionization and photoelectric, detect fire in different ways. Experts recommend having both types in your home.
- Change smoke alarm batteries every year unless it has a long-life battery.
- Replace smoke alarms every ten years.

Home Fire Escape Plan

At least twice a year, use your home fire escape plan to practice your 2-minute drill with all your family members. Practice makes perfect! After each fire drill, mark down your escape time.

Practice your 2-minute drill.

Make sure everyone can escape in 2 minutes or less.

Drill 1

Drill 2

